
 

 

Let op: deze terugkoppeling is nog niet vastgesteld in de Algemene Vergadering, maar al 

wel als concept verspreid onder de deelnemers van de MRA via de MRA-website 

 

1. Opening en mededelingen 
Bij de opening van de vergadering is stil gestaan bij de nieuwe locatie van de MRA Directie in 

Amsterdam Noord, waar samen met de Vervoerregio Amsterdam een nieuw pand is 

betrokken. Tevens zijn een drietal nieuwe leden van de AV welkom geheten: Hein van der Loo 

(bm van Almere, vicevoorzitter van de AV MRA), Ineke Bakker (waarnemend bm in Lelystad) 

en Ellen van Selm (bm van Purmerend). 
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Aanwezigen Jos Wienen (voorzitter, Haarlem), Hein van der Loo (vicevoorzitter, Almere), Jop 

Fackeldey (provincie Flevoland), Jeroen Olthof (provincie Noord-Holland), Joyce 

Langenacker (Ouder-Amstel), Ali Bal (Beverwijk), Aad Schoorl (Heemskerk), Marja 

Ruigrok (Vervoerregio Amsterdam),  Pieter Heiligers (Uithoorn),  Ineke Bakker 

(Lelystad), David Moolenburgh (Zandvoort), Frans Cornelis (Blaricum), Elbert Roest 

(Bloemendaal), Tjapko Poppens (Amstelveen), Erik Boog (Diemen), Mark Marshall 

(Gooise Meren),  Astrid Nienhuis (Heemstede), Arno Scheepers (Hilversum), Flip de 

Groot (Laren), Ellen van Selm (Purmerend), Jeroen Verwoort (Velsen) 

 

 

Aanwezige leden 

van het Bestuur 

 

 

 

Ondersteuning 

 

Gasten 

 

Arthur van Dijk (1e vicevoorzitter Bestuur), Leen Verbeek (2e vicevoorzitter Bestuur), 

Reinier van Dantzig (lid Bestuur), Hugo Bellaart (lid Bestuur), Marja Ruigrok (lid 

Bestuur), Stephanie Onclin (lid Bestuur), Dennis Grimbergen (lid Bestuur), Jeroen 

Verwoort (lid Bestuur) 

 

Emiel Reiding (Directeur MRA), Remco Rienties (secretaris Algemene Vergadering)  

 

Annemarieke van der Meij (projectleider implementatie SWA), Melissa Rotteveel 

(projectleider nieuwe MRA Agenda) 
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Vaststellen van de agenda 
De agenda is vastgesteld, waarbij de voorzitter heeft benadrukt dat het de leden van de AV 

vrij staat om zelf ook punten te agenderen in de Algemene Vergadering: deze kunnen ter 

vergadering worden aangedragen voor een volgende bijeenkomst, of bij de secretaris van de 

AV worden gemeld voorafgaand aan een vergadering.  

 

2. Vaststellen terugkoppeling AV 18 november 2022  
Bij het vaststellen van de terugkoppeling is benadrukt dat dit geen letterlijk verslag betreft, 

maar moet worden gezien als vastlegging van de gemaakte afspraken en een informatief 

document voor de deelnemers. Er zijn geen opmerkingen geplaatst die betrekking hebben op 

de inhoud van de terugkoppeling van de Algemene Vergadering van 18 november 2022, die 

daarmee is vastgesteld. 

| Afspraak 2.1 | - De terugkoppeling van de AV van de bijeenkomst van 18 november 2022 

is vastgesteld 

 

3. Actualiteiten 
In dit nieuwe standaard agendapunt zijn een aantal actuele ontwikkelingen nader toegelicht. 

Dit is voor de leden van de Algemene Vergadering handig om goed zicht te krijgen op hoe 

dingen in de praktijk werken. Als de leden van de AV ambassadeurs willen zijn van de MRA-

samenwerking, dan is het ook belangrijk dat zij goed op de hoogte zijn van actuele 

inhoudelijke ontwikkelingen.  

Stand van zaken NOVEX 
De NOVEX is in feite de uitwerking van de Verstedelijkingsstrategie. Dat is op dit moment 

(mede door de recente verkiezingen voor Provinciale Staten) een spannend traject. Aan de 

basis van het traject ligt het concept van de meerkernigheid uit de Verstedelijkingsstrategie. 

Het is een groot voordeel dat we door de VS denken als 1 regio, vanuit de meerdere kernen 

die de regio heeft. Het is nog niet helemaal duidelijk wanneer de spanning op het traject toe 

gaat nemen door ontwikkelingen die zich op ruimtelijk vlak manifesteren. De scherpe randjes 

worden vooralsnog een beetje ontweken; we zitten nu in de fase van het traject waarbij we 

die schepre randjes juist op tafel proberen te krijgen, bijvoorbeeld op het gebied van 

bereikbaarheid, of de (energie-)netcongestie.  

Regio- en Woondeals 
Er zijn in de MRA 3 regiodeals geselecteerd door het Rijk voor in totaal 43 miljoen euro. Het 

gaat daarbij om de deals voor ZaanIJ, Talent voor Transitie en Mainstage Event Innovation, die 

in feite alle drie gaan om de verbetering van de woon/leefkwaliteit. Meer inhoudelijke details 

over deze deals staat op de MRA-website. De Woondeal is door alle gemeenten ondertekend 
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in Purmerend, op een bijeenkomst met minister Hugo de Jonge. Alleen gemeente Huizen was 

te laat (met de eigen interne besluitvorming), maar zij zullen alsnog ondertekenen. De 

Woondeal is een goede basis voor een evenwichtige verdeling van woningbouw met ook 

betaalbare woningen. Het Rijk heeft daarbij een belangrijke rol.  

Verklaring huisvesting aandachtsgroepen  
In de AV is apart nog even aandacht geweest voor de Verklaring huisvesting 

aandachtsgroepen die eigenlijk als bijlage was bedoeld voor bij de Woondeal. Daar zijn nog 

niet alle handen voor op elkaar gekomen. Er is nu wel een zinsnede opgenomen over dat we 

hiernaar streven, maar concrete afspraken daarover worden nog niet ondersteund door alle 

deelnemers. Amsterdam heeft samen met het ministerie het initiatief genomen voor deze 

verklaring, omdat zij met een grote uitdaging zitten op dit vlak. Ze hopen te komen tot een 

coalition of the willing om hier een stap verder in te komen. 

Stavaza waterstof/groenste industriezone 
Dit onderwerp is op de radar van het Bestuur gekomen tijdens de heidag van het bestuur van 

afgelopen najaar. Er is in de MRA veel industrie, en op allerlei vlakken (o.a. CO2-uitstoot, 

stikstof, fijnstof, andere vervuilende stoffen) is daar nog veel winst te behalen waar we 

bijvoorbeeld ook in het kader  van klimaatverandering of stikstofruimte voor woningbouw ons 

voordeel mee kunnen doen. Daarom is de ambitie uitgesproken om van de MRA de groenste 

industriezone van de wereld te maken. Waterstof speelt daar een belangrijke rol in. Om in 

beeld te brengen wat er allemaal al gebeurt (erg veel) en wat er aanvullend daarop nog meer 

zou kunnen worden gedaan heeft het Bestuur een verkenner aangesteld. Dit onderwerp ligt 

op veel verschillende tafels in de MRA (Platforms, Bestuur, NZKG), en heeft ook een relatie 

met andere grote trajecten als de nieuwe MRA Agenda en de NOVEX. Het Bestuur heeft in de 

AV benadrukt dat we niet in termen van concurrentie moeten denken; hoe meer we doen, 

hoe beter. Dit thema speelt in heel Europa; het loont daarom om als MRA samen op te 

trekken en zo sterker te staan. 

Arbeidsmarkt 
Een ander onderwerp dat aan de orde kwam tijdens de heidag van het Bestuur is de 

arbeidsmarkt. Er zijn ontzettend veel vacatures in de MRA, en maar heel weinig werklozen. 

De tekorten lopen verder op, en de verwachting is dat met de verder gaande vergrijzing dit de 

komende jaren niet anders zal zijn. Er is al veel onderzoek gedaan op dit vlak, en er lopen al 

veel initiatieven om iets te doen aan de tekorten. Dat moeten we niet over willen doen, maar 

het Bestuur wil wel graag meer zicht/grip krijgen op hoe dingen zich tot elkaar verhouden, 

welke ontwikkelingen op ons af komen, en welke acties nog meer mogelijk zijn om de 

tekorten zoveel mogelijk te dempen.  
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Lobby 
Als MRA gaan we onze samenwerking in Brussel verder versterken. We hebben daarvoor een 

permanente vertegenwoordiger geworven, die bij wijze van pilot voor twee jaar in Brussel 

wordt gestationeerd. Deze persoon zal nauw samenwerken met het kantoor van de PV van 

Nederland, het huis van de provincies, de G4 en de vertegenwoordiging van de Vervoerregio 

Amsterdam. 

 

4. Termijnagenda 2023  
De Termijnagenda is bedoeld om raden en Staten beter te betrekken, door ze beter te 

informeren over welk onderwerp wanneer waar op de agenda staat. Zij kunnen daardoor 

tijdig het gesprek voeren met de Bestuurders die hen vertegenwoordigen in de MRA 

overleggen. Na de vergadering van 19 november is de concept Termijnagenda voor 2023 in 

lijn met het advies van de MRA Raadtafel naar alle MRA-deelnemers verzonden voor wensen 

en opvattingen. Deze wensen en opvattingen zijn samengevoegd in een nota van 

beantwoording, en besproken in de Algemene Vergadering van de MRA. Als resultaat daarvan 

is bij elke ingekomen wens op opvatting een afspraak/actie/terugkoppeling opgenomen in de 

nota van beantwoording, waardoor voor alle deelnemers inzichtelijk is wat er met de wensen 

en opvattingen zal worden gedaan.  

In de Algemene Vergadering is geconstateerd dat de Termijnagenda een feitelijk en 

informatief stuk is, dat bovendien op basis van actualiteiten of nieuwe inzichten aan 

verandering onderhevig is. Het is dan ook de vraag of in de toekomst een procedure van 

wensen en opvattingen weer wenselijk is. Dit kan worden beschouwd als input voor de 

evaluatie van de Samenwerkingsafspraken. Veel van de ingebrachte punten die betrekking 

hebben op processen of de wijze van samenwerking kunnen op die wijze een plek krijgen in 

de evaluatie van de Samenwerkingsafspraken, en van daaruit een bijdrage leveren aan het 

verder verbeteren van de samenwerking. Veel van de punten die meer inhoudelijk van aard 

zijn, kunnen heel goed een plek krijgen in het proces om te komen tot een nieuwe MRA 

Agenda. 

In de Algemene Vergadering is waardering uitgesproken voor de nota van beantwoording: net 

als bij de Meerjarenbegroting is ook nu deze nota weer als erg nuttig ervaren. Het blijft 

belangrijk om goed inzichtelijk te maken wat we doen met de input die we meekrijgen vanuit 

onze deelnemers.  

| Afspraak 4.1 | - Met in achtneming van alle afspraken uit de nota van beantwoording is de 

Termijnagenda voor 2023 vastgesteld qua vorm/opzet. Op basis van actualiteiten zal deze 

in de toekomst nog worden geupdatet. 
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5. Voortgangsnota 2022  
In lijn met de Samenwerkingsafspraken stellen we elk voorjaar een Voortgangsnota op over 

het afgelopen jaar, waarin inzichtelijk wordt gemaakt welke acties het afgelopen jaar zijn 

uitgevoerd en welke resultaten daarbij zijn behaald. Ook zijn er een aantal suggesties voor 

mogelijke inhoudelijke bespreekpunten tussen raden/Staten en hun Bestuur in opgenomen.  

De inhoudelijke en financiele verantwoording naar de MRA-deelnemers wordt conform de 

Samenwerkingsafspraken eens per vier jaar (na afloop van de MRA Agenda) opgesteld en 

vastgesteld. De Voortgangsnota die we jaarlijks opstellen dient om het inhoudelijke gesprek 

tussen raden en Staten te bevorderen, en hen de mogelijkheid te geven ook gedurende de 

looptijd van de MRA Agenda inhoudelijke invloed te geven op de MRA-samenwerking.   

De concept Voortgangsnota voor 2022 is in de Algemene Vergadering besproken. De 

Algemene Vergadering beschouwt de Voortgangsnota als een mooi en nuttig nieuw 

instrument. Het zou nog verder aankracht kunnen winnen als we ook inzichtelijk maken wat 

het afgelopen jaar allemaal niet is gelukt.  

In de Algemene Vergadering is de wens uitgesproken om ook te verkennen of de 

Voortgangsnota kan worden benut om voor deelregio’s of gemeenten inzichtelijk te maken 

wat nu concreet de meerwaarde is van de MRA Samenwerking. 

In lijn met het eerdere advies van de Raadtafel over de Termijnagenda is in de AV 

afgesproken om conform de Samenwerkingsafspraken de Voortgangsnota ook voor wensen 

en opvattingen aan te bieden bij de deelnemers. Deze wensen en opvattingen moeten dan 

wel gaan over de opzet van het document en het type informatie dat erin is opgenomen, en 

niet op de inhoud zelf: deze is immers feitelijk.  

| Afspraak 5.1 | - Conform de Samenwerkingsafspraken zal ook de Voortgangsnota voor 

wensen en opvattingen worden aangeboden aan de deelnemers. Deze wensen en 

opvattingen moeten dan betrekking hebben op de opzet van het document en/of het type 

informatie dat erin is opgenomen. 

 

6. Opdracht nieuwe MRA Agenda  
Elke vier jaar stellen we opnieuw de inhoudelijke kaders voor de MRA Samenwerking vast in 

de MRA Agenda. In het tweede kwartaal van 2024 loopt de huidige MRA Agenda af. Om voor 

de zomer van 2024 een nieuwe MRA Agenda te hebben moeten we nu aan de slag. Conform 

de Samenwerkingsafspraken is de Algemene Vergadering hiervoor opdrachtgever, en is het 

Bestuur opdrachtnemer.  
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In de Algemene Vergadering is opdracht gegeven aan het Bestuur om tot een nieuwe MRA 

Agenda te komen. De basis hiervoor is de procesnotitie zoals deze door het Bestuur is 

opgesteld en het advies dat de Raadtafel daarover heeft gegeven. De ambitie van het Bestuur 

is om tot een echt gezamenlijke Agenda te komen, met daarin onderwepen die op MRA 

schaal impact kunnen hebben. Doen wat nodig is in plaats van doen wat mogelijk is. Om tot 

de MRA Agenda te komen wordt de input vanuit de deelregio’s cruciaal. We vragen ze 

daarom om met deelregionale proposities te komen. 

In de AV is afgesproken om die eerste fase voor het ophalen van input vanuit de deelregio’s 

wat meer tijd te geven, ook met het oog op de coalitie onderhandelingen in de provincies. We 

willen ook de nieuwe Provinciale Staten een goede kans geven om met input te komen. 

| Afspraak 6.1 | - De AV heeft het Bestuur opdracht gegeven om tot een nieuwe MRA 

Agenda te komen voor de periode zomer 2024 – zomer 2028 

| Afspraak 6.2 | - De procesnotitie daarvoor is vastgesteld, met daarbij de afspraak om de 

periode voor het ophalen van input vanuit de deelregio’s /provincies te verruimen. Het 

Bestuur is gemandateerd om tot een optimale invulling van het proces te komen met deze 

afspraak als leidraad. 

 

7. Implementatie samenwerkingsafspraken  
In de Algemene Vergadering is ook nog kort gesproken over de implementatie van de 

Samenwerkingsafspraken. Daarbij is het gesprek vooral gevoerd over de deelregionale 

samenwerking en de wisselwerking daarbij met de schaal van de MRA. Hier valt nog veel te 

winnen. De AV heeft het voornemen uitgesproken om de deelregionale proposities te gaan 

delen en bespreken in de AV, maar is zich er ook van bewust dat dat meer tijd vergt dan dat 

we tot nog toe beschikbaar hebben tijdens de vergaderingen.  

| Afspraak 7.1 | - De AV heeft de kwartiermaker opdrachtgegeven te starten met de 

evaluatie van de Samenwerkingsafspraken 

| Afspraak 7.2 | - We willen de deelregionale proposities graag delen en bespreken in de 

AV, en zetten ons in om daarvoor meer tijd vrij te maken 

 

8. Rondvraag en sluiting 
Tijdens de rondvraag is gebleken dat de route naar het nieuwe MRA-Directie kantoor en de 

parkeer mogelijkheden nog onduidelijk zijn. Ook is het idee geopperd om zo nu en dan de AV 

ook eens op een locatie in de regio te organiseren.  


